
Zápisnica 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Priechod 

konaného dňa 12.12.2022 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
 
Program:   
1. /Otvorenie zasadnutia OZ 
2/ Schválenie programu zasadnutia OZ 
3/ Schválenie overovateľov zápisnice, návrhovej komisie, určenie zapisovateľa 
      zápisnice a uznesení  
4/  Zriadenie krízového štábu obce Priechod, voľba predsedu a členov KŠ 
5/ Schválenie  VZN obce Priechod  č. 5/2022 o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
     komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
6/ Schválenie VZN obce Priechod č. 6/2022 o určení výšky mesačného príspevku na pobyt  
     dieťaťa v materskej škole, mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť  
     školského klubu detí a zariadenia školského stravovania pre žiakov základnej školy a deti  
     materskej školy  
7/ Schválenie VZN  obce Priechod č. 7 /2022 o určení výšky  
     dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka základnej školy, dieťa materskej školy a dieťa  
     školského zariadenia na rok 2023 
8/ Schválenie rozpočtu obce na rok 2023,2024, 2025 
9/ Poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023  
10/Plán činnosti hlavného kontrolóra na I. polrok 2023 
11/ Rôzne 
12/ Interpelácie poslancov 
13/ Diskusia 
14/ Záver 
 
k bodu 1/ 
Rokovanie otvoril starosta obce Ing. Erik Murgaš, privítal prítomných, konštatoval, 
že OZ je uznášaniaschopné, prítomných bolo 6 poslancov, Mgr. Barbora Homolová svoju 
neúčasť ospravedlnila. 
 
k bodu 2/ 
Program rokovania bol poslancom zaslaný spolu s pozvánkou, boli doplnené dva body: 
poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 na základe predložených žiadostí 
a plán hlavného kontrolóra obce na I. polrok č. 2023. 
k bodu 2 –uz.č. 16/2022 
 
k bodu 3/ 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí: Mgr. Martina Čunderlíková a Miroslav Strečok, 
za predsedu návrhovej komisie PhDr. Lucia Lamperová, za členov návrhovej komisie  
Janka Pančíková a Marek Slobodník, za zapisovateľku zápisnice a uznesení pracovníčka 
obecného úradu Mária Vajsová. 
k bodu 3-uz.č. 17/2022 
 



k bodu 4/ 
Úlohou krízového štábu  je analyzovať riziká krízovej situácie v obci , navrhovať opatrenia na 
jej riešenie a koordinovať činnosť zložiek v jeho pôsobnosti v období krízovej situácie.  
Za predsedu krízového štábu bol navrhnutý starosta Ing. Erik Murgaš,  za podpredsedu 
zástupca starostu Janka Pančíková, za členov Marek Slobodník, Miroslav Strečok, Ing. Pavol 
Strečok – poslanci OZ a pracovník obecného úradu Jozef Homola. 
k bodu 4 –uz. č .18/2022 
 
k bodu 5/ 
Z dôvodu nepriaznivej finančnej situácie spôsobenej vysokou infláciou, s tým súvisiace 
enormné zvyšovanie cien energií, pohonných hmôt a legislatívne zmeny týkajúce sa 
odpadového hospodárstva  prinútili OZ, aby po prepočítaní   predpokladaných nákladov 
na likvidáciu odpadu v roku 2023 zvýšilo poplatok za komunálny odpad  o sumu 8,- € oproti 
roku 2022 , mierne sa zvýšili aj sadzby dane z nehnuteľností. Sadzby dane sa nezvyšovali 
od roku 2005. Návrh VZN o miestnych daniach a miestnych poplatkoch na rok 2023 bol 
prerokovaný na zasadnutí obecného zastupiteľstva dňa 09.11.2022  a bol zverejnený dňa 
14.11.2022  na úradnej  tabuli obce na pripomienkovanie. Všeobecne záväzné nariadenie 
obecné zastupiteľstvo jednohlasne schválilo.  
k bodu 5 – uz. č. 19/2022 
 
k bodu 6/ 
Všeobecne záväzné nariadenie obce Priechod o určení výšky mesačného príspevku na pobyt 
dieťaťa v materskej škole, mesačného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť 
školského klubu detí a zariadenia školského stravovania pre žiakov základnej školy a deti 
materskej školy určuje výšku mesačného príspevku, ktoré uhrádza rodič za pobyt dieťaťa 
v materskej škole, čiastočnú úhradu nákladov za pobyt v školskom klube a čiastočnú 
úhradu na stravovanie v zariadení školského stravovania pre deti ZŠ a MŠ.  
Od 01.01.2023 sa zvyšujú poplatky od rodičov za pobyt dieťaťa v MŠ na sumu 15,- €, 
v školskom klube na sumu 8,- €, v zariadení školského stravovania podľa finančného 
pásma, ktoré je určené štátom. Momentálne sme v 4.  finančnom pásme. Osobitne 
sa určujú poplatky pre stravníkov MŠ, osobitne pre stravníkov ZŠ a osobitne pre 
zamestnancov ZŠ a MŠ a cudzích stravníkov. 
Návrh predmetného VZN bol pred schválením zverejnený na úradnej tabuli obce 
po dobu 15 dní na pripomienkovanie. 
k bodu 6-uz.č. 20/2022 
 
k bodu 7/ 
Dňa 25.11.2022 bol na úradnej tabuli zverejnený návrh VZN o určení výšky dotácie na mzdy a 
prevádzku na žiaka základnej školy, dieťa materskej školy a dieťa školského zariadenia na rok 
2023, predmetom ktorého je určiť výšku finančného príspevku na mzdy a prevádzku na 
zariadenia materskej školy, školského klubu a zariadenia školského stravovania v obci 
Priechod  podľa počtu detí  zapísaných do týchto zariadení k 15.09.2022. 
Obec financuje náklady materskej školy, škol. klubu a jedálne (na mzdy, prevádzkové 
náklady)  z podielových daní, ktoré dostáva od štátu na základe určeného koeficientu a počtu 
detí. Jedná sa o originálnu kompetenciu obce. Náklady v základnej  škole financuje 
štát.   
 



K návrhu neboli žiadne pripomienky a návrhy, obecné zastupiteľstvo VZN schválilo. 
k bodu 7- uz. č.21/2022 
 
 
k bodu 8/ 
Obecné zastupiteľstvo prerokovalo návrh rozpočtu na obdobie 2023-2025 na zasadnutí 
dňa 09.11.2022, návrh bol zverejnený na úradnej tabuli obce a na webovej stránke obce. 
K návrhu neboli doručené žiadne pripomienky, ani návrhy, OZ rozpočet schválilo. 
k bodu 8-uz.č. 22/2022 
 
k bodu 9/ 
Jarmila Homolová – ekonómka OcÚ informovala obecné zastupiteľstvo,  že o dotácie 
z rozpočtu obce na rok 2023 požiadali OFK 1950 Priechod a FS Priechoďan. Obidvom 
žiadateľom boli dotácie schválené, a to pre futbalový klub vo výške 15 000,- €, pre 
folklórnu skupinu vo výške 5 000,- € ( v roku 2023 bude folklórna skupina sláviť jubileum, 
preto požiadali o vyššiu sumu ). Dotácie boli poskytnuté v zmysle Všeobecne záväzného 
nariadenia č. 2/2018. 
k bodu 9-uz.č. 23/2022 
 
k bodu 10/ 
Hlavná kontrolórka  obce – p. Anna Kubaliaková predložila obecnému zastupiteľstvu 
 na schválenie plán kontrolnej činnosti na 1. polrok 2023. 
k bodu 10-uz.č.24/2022 
 
 
k bodu 11/ 
 
Ing. Erik Murgaš 

- informoval prítomných, že  od roku 2024 nadobudne účinnosť nový stavebný zákon, 
ktorý súvisí aj s prenosom kompetencií  vykonávaných v rámci stavebných konaní 
z obcí späť na štát.  Každá obec bude musieť mať  do roku 2031 nový územný plán, 
obstaranie nového ÚP je časovo aj finančne náročné, budeme musieť nájsť finančné 
prostriedky na obstaranie ÚP 

- čo sa týka spracovania bulletínu – po dohode bude bulletín spracovávať Ing. Martin 
Rusňák, tak ako doteraz, chceme , aby vychádzal pravidelne ,trochu zmeníme  „ šat“, 
bol by som rád, aby príspevky poskytovali aj jednotlivé zložky – folklórnici, 
divadelníci, športovci atď.  

- povinnosťou obce je viesť obecnú kroniku, musíme nájsť  kronikára, ktorý sa tejto 
činnosti bude venovať 

 
Janka Pančíková 

- vo februári  organizujeme  obecný ples, potrebujeme  pripraviť miestnosť, ktorá 
bude slúžiť ako šatňa 

 
Mgr. Martina Čunderlíková 

- je potrebné riešiť výstupné miesto  autobusovej zastávky pri bytovkách smerom 



na Baláže, je slabo osvetlené, keď prší vystupujeme do vody, v zime do  
neodhrnutého snehu 

 
Marek Slobodník  

- poďakoval starostovi za opravu verejného osvetlenia „ Pod Priečnou“ 
 

Ing. Pavol Strečok 
- ak je to možné, chcem požiadať, aby obecný úrad plánoval zasadnutia obecného 

zastupiteľstva v lete o 19.00 hod. a v zime o 18.00 hod. . 
 
 
 
Zapísala: Mária Vajsová 
 
Overili:  Mgr. Martina Čunderlíková, Marek Slobodník 

 
 


